
Žitak prez plastike 

 

U današnjem času sve već ljudi živi prez plastike ili reduciraju konzum plastike. Sigurno je, 

da plastika nije najbolja za naše zdravlje, ali je živiti prez plastike uopće moguće? 

 

Ako idemo kupoviti u supermarket je oko osamdeset procentov našega kupovanja zamotano u 

plastiku, je li su to plastične floše, meso iz okolice ili inozemstva ili tabla čokolade. Jedan 

uzrok zato je sigurno, da si firme i veliki koncerni čuda pinez prešporu, ako produciraju s 

plastikom. Jer produkcija plastike je u prispodobi s papirom ili kartonom čudakrat lakocjenija.  

Daljni uzrok je, da je plastika nepromočna, a to produkciju i transport čuda laglje načinji. 

Recimo meso ili pratež zamotana u plastiku kod transporta ne more nastati muslava niti 

mokra. 

 

Ali uza to plastika ima i čuda negativnih aspektov. Plastika na primjer nije dobra za naše 

zdravlje, jer ima čuda materijalov u sebi ki moru  još i prouzrokovati raka. Isto tako plastika 

nije dobra za životinje. Ako životinja kotno na primjer srna, vidi plastiku i ju žere, more na 

tom crknuti.  

Čuda ljudi kupuje plastiku i ju onda na cestu hitu, ili ako se autom vozu iz obloka van, a onda 

to leži va okolini ili u veliki gradi na primjer u parki. To je sve drugo nego dobro za našu 

okolinu, našu životnu sredinu. Ako plastika onda ostane na primjer u parku, trava ili drivo se 

more potiho usušiti i onda biti kraj. 

 

Ali je žitak prez plastika moguć? Po cijelom svitu dost ljudi živi kompletno prez plastike. Oni 

moraju jako dobro gledati ča kupuju, kade to kupuju i od kade to dojde. Svaki put kad idu u 

trgovinu ili samo peku imaju torbicu ili košaru sa sobom kamo sve vržu ča su kupili. Isto tako 

si moraju svenek zeti staklenu flošu sa sobom za mliko, na primjer. U neki zamlja to drugačije 



ne ide, a i kod nas je to prlje tako bilo. Ljudi moraju na to paziti i kanu na to paziti, a to pak i 

funcionira. Kod nas je ali sada tako, da ako ideš samo na neku feštu, dostaneš jilo i pilo u 

plastičnom pladnju i u plastičnoj kupici, a ča se da onda djelati? Ki će si od domi staklo i 

pladanj sobom nositi? 

 

Nedavno smo u školi gledali reportažu o jednom Amerikancu ki živi kompletno prez plastike. 

On je rekao, da mu je na početku bilo jako teško jer je bio sam, svi su ga samo ismijali i 

kazali prstom na njega. Kad je išao kupovati si je morao kupiti draže stvari ili pojti u 

špecijalnu trgovinu,  takozvani „Feinkostladen“. Ta muž je isto rekao, da ti ne moreš od 

jednoga dana na drugi reći: „Ja ću živiti prez plastike.“ Mora se jedan korak za drugim 

načiniti, to znači svaki put manje kupiti u plastiki i doma pogledati ča uopće sve imam od 

plastike. „Ako pogledaš samo doma, cijeli naš žitak postoji iz plastike“, je rekao. 

 

Ja osobno si ne bi na nijedan način mogla predstaviti živiti prez plastike. Ja znam i ja sam si 

svisna toga, da plastika nije najzdravije za nas, ali mi imamo doma i u školi toliko stvari 

producirane od plastike tako da se ja sada u moji ljeti ne bi mogla odreknuti toga. Ali ipak ja i 

moja familija gledamo, da reduciramo konzum, na primjer kupujemo vodu u staklu ili mliko i 

jaja u kartonu. Moram ali iskreno reći, da imam jako velik respekt pred ljudi ki kompletno 

živu prez plastike, jer moraju zaistinu spolom na to gledati i cijeli žitak po tom rijediti.  
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